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Pöytäkirja  

 

SOSIAALI- JA TERVEYSMINISTERIÖ  
Meritullinkatu 8, Helsinki | PL 33, 00023 Valtioneuvosto | 0295 16001, stm.fi, @STM_Uutiset 

Sosiaali- ja terveydenhuollon valvonnasta annetun lain mukaisten suoritteiden 

maksutyöryhmän 8. kokous 

Aika: 21.9.2023 klo 13-14.30 

Teams-kokous 

Osallistujat: 

(x) Marjo Kekki, sosiaali- ja terveysministeriö, puheenjohtaja 

(-) Jaska Siikavirta, sosiaali- ja terveysministeriö 

(x) Tomas Forsström, sosiaali- ja terveysministeriö 

(x) Mikko Meuronen, sosiaali- ja terveysministeriö 

(-) Riitta-Maija Jouttimäki, sosiaali- ja terveysministeriö 

(x) Maija Iles, sosiaali- ja terveysministeriö, sihteeri 

(x) Elina Isoksela, valtiovarainministeriö 

(x) Niina Keskitalo, Valvira 

(x) Eine Oinas-Soudunsaari, Valvira 

(-) Virpi Hasila, Valvira 

(x) Nina Tikka, Valvira 

(x) Mikko Floréen, Etelä-Suomen aluehallintovirasto 

(x) Markku Pennanen, Etelä-Suomen aluehallintovirasto 

(x) Marjut Eskelinen, Lapin aluehallintovirasto 

(x) Laura Nokela, Valvira 

(x) Annika Rajala, Länsi- ja Sisä-Suomen aluehallintovirasto 

(x) Arttu Malava, Valvira  

 

Käsiteltävät asiat: 

 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12. 

 

2. Asialistan ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 

Hyväksyttiin kokouksen asialista ja edellisen kokouksen (30.8.) pöytäkirja. 
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3. Kuulumiset valvontalain toimeenpanoryhmästä ja rekisteröintiryhmästä 

Toimeenpanoryhmän pj:n ollessa estynyt Arttu Malava kertoi kuulumiset toimeenpanoryhmästä. 

Toimeenpanoryhmän viime kokouksessa (18.9.) puollettiin STM:n ohjeen antamista valvontalain 

soveltamisesta kokouksessa sovituin korjauksin. Kokouksessa kuultiin myös virastojen sisäisen ohjeen 

ja koulutusmateriaalin valmistelusta. Tavoitteena on saada virastojen sisäinen ohje valmiiksi 11.10. 

mennessä. Valvirassa valmistellaan koulutuswebinaareja, joita tarjotaan ensin virastojen sisäisesti ja 

sitten myös kentälle. 

Laura Nokela kertoi rekisteröintiryhmän valmistelutilanteesta. Rekisteröintiryhmän viime viikko on 

mennyt prosessikaavion ja suoritteita koskevan excel-taulukon laatimisessa maksutyöryhmää varten. 

Rekisteröintiryhmässä on pyritty laatimaan tuntiarviot siitä, kuinka paljon aikaa kuluu mihinkin 

suoritteeseen. Ennakkotarkastuksen osalta työmääräarvioon tulee vielä tarkennuksia, joita toivovat 

voivansa tehdä vielä ensi viikolla. 

Työmääräarvioita koskevassa keskustelussa nousi esille toive määritellä suoritteille tyypillinen hinta 

(esim.keskiarvo/mediaani) tilanteessa, jossa työmäärien vaihteluväli on suuri (esim. 1-50).  

Tähän liittyen puheenjohtaja toivoi, että seuraavan asiakohdan kohdalla kerrotaan miten esitysten 

mukaiset euromäärät ovat muodostuneet (suoritteen tuntimäärä, tuntikohtainen hinta yms.). 

 

4. Valvontalain mukaiset suoritemaksut 

 

Esittelijä: aluehallintovirastot ja Valvira 

 

Aluehallintovirastot ja Valvira esittelivät alustavat esityksensä valvontalain mukaisista suoritteista ja 

suoritteista aiheutuvista työmääristä sekä suoritteiden euromääräisten maksujen määrittelystä, ml. 

Soteri-kustannuksista. Keskustelua niistä käytiin suoriteryhmittäin. 

Esitysten taustalla olevan Valviran tuntimaksun kerrottiin olevan (nykyinen) 116€, johon kuuluu muut 

vyörytetyt kustannukset, sivukulut yms. mutta ei Soteri-kustannuksia. AVIen tuntihintana on käytetty 

nykyistä 80€, johon ei myöskään sisälly Soteri-kustannuksia. Suoritemaksut oli esitetty arvioitujen 

minimi- ja maksimityömäärien mukaisesti. 
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Keskusteltiin paperisten hakemusten maksuista ja todettiin, että Aveissa maksujen on katsottu 

perustellusti olevan huomattavasti suurempia kuin sähköisessä asioinnissa. Paperiset hakemukset ovat 

myös yleensä sellaisia, joissa hakija mm. tarvitsee paljon tukea hakuprosessissa. Keskustelussa 

todettiin, että paperisten hakemusten maksuihin on vielä syytä palata tarkemmin. 

Keskustelussa nousi myös esille keskeytetyn rekisteröinnin maksu, joka sinänsä katsottiin edelleen 

perustelluksi, mutta johon palataan jatkovalmistelussa. Keskustelussa nostettiin esille tarve tietää, mitä 

työvaiheita on ajateltu sisältävän kuhunkin suoritteeseen. 

Palveluyksikön rekisteröinnistä veloitettavan maksun osalta keskusteltiin maksun porrastamisesta 

palvelupisteiden lukumäärän mukaan. AVIn esityksessä pienten tuottajien (vain yksi palvelupiste) 

rekisteröinnille olisi oma kiinteä hinta, seuraava maksu 2-5 palvelusyksikölle ja siitä puolet 5 ylittävältä 

palveluyksikkömäärältä. Myös Valvirassa oli keskusteltu vastaavasta ratkaisusta, jossa hinta nousisi 

palvelupisteiden lukumäärän mukaan, mutta maksuja ei oltu vielä ehditty jaotella sen mukaisesti.  

Keskusteltiin myös yleisesti maksuista ja maksujen porrastamisesta. Aluehallintovirastot nostivat 

keskustelussa esille arvion siitä, että todennäköisimmin ne tahot, jotka liittyvät yhteiseen 

palveluyksikköön, hyötyisivät edellä kuvatusta maksujen porrastamisesta, ja näille rekisteröintimenettely 

tulisi edullisemmaksi. Todettiin myös sen vaikuttavan maksuun, perustuuko keskiverto työmäärä 

työmäärien keskiarvoon (isompi) vai mediaaniin (pienempi). Yksi esille nostettu vaihtoehto olisi 

porrastetut tuntimääräiset maksuluokat, tai se, että maksu on kiinteä tiettyyn tuntimäärään saakka, 

jonka jälkeen veloitettaisiin tuntiperusteinen lisämaksu. Jälkimmäinen todettiin käytännössä vaikeaksi 

toteuttaa työajanseurannan näkökulmasta. Todettiin, että demokellotuksia ei ole mahdollista tehdä sillä 

rekisteri tulee kokeiltavaksi vasta marraskuussa. 

Puheenjohtaja totesi, että Avien ja Valviran esityksiä voi kommentoida maanantaihin 25.9.2023 
mennessä. Keskustelussa todettiin, että 12.10. järjestettävää kuulemista varten tarvitaan kullekin 
suoritteelle vähintään maksun laskennan peruste mutta tavoitteena on, että kokoukseen 2.10. sekä 
kuulemiseen 12.10. saadaan luonnokset Valviran ja Avien suoritemaksuista, koska kuultavia 
kiinnostavat erityisesti suoritteiden euromääräiset maksut. Arvioitava myös, vaativatko nykyisin 
käytettävät tuntihinnat (116€ ja 80€) päivittämistä vyörytettävien kustannusten, Soteri-
kustannusten ja inflaation osalta. Puheenjohtaja esitti myös pohdittavaksi, olisiko POL-
vastuualueen osalta tarvetta Avin yleisestä asiantuntijatyön tuntihinnasta poikkeavaan hintaan. 
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On myös tarpeen määritellä keskimääräinen työmäärä kullekin suoritteelle. Myös arvio suoritemääristä 

on tärkeä kokonaiskustannusten/koko toiminnan meno- ja tulobudjetin laskemiseksi. Jatkotyö tapahtuu 

virastoissa mutta työryhmä on käytettävissä. Tarkoitus käsitellä em. pohjalta jatkotyöstettyjä alustavia 

suoritemaksujen esityksiä sekä hyväksyä niiden pohjalta kuulemisen sisältömateriaali seuraavassa 

kokouksessa 2.10.2023. 

 

5. Aluehallintovirastojen ja Valviran maksuasetusten valmistelu 

Esittelijä: Elina Isoksela, valtionvarainministeriö ja Maija Iles, sosiaali- ja terveysministeriö 

Päätösehdotus: Kuullaan aluehallintovirastojen ja Valviran maksuasetusten valmistelusta. Käydään 

keskustelu ja sovitaan jatkotyöskentelystä. 

Puheenjohtaja totesi kokoukseen varatun ajan olevan päättymässä, joten asiakohdassa voitaisiin tuoda 

esille vain akuuteimmat asetuksen valmistelun näkökulmasta tarpeelliset asiat. 

Todettiin, että työryhmän työsuunnitelmassa tavoitteena on, että suoritteiden nimet ja euromääräiset 

maksut olisivat marraskuun alkuun mennessä valmiina. Myös asetusten valmistelun kannalta työn 

pitäisi tässä vaiheessa olla jo valmista, että lista suoritteista voidaan lähettää käännettäväksi. 

Keskusteltiin ehdotettavan asetuksen vaikutuksen arvioinnista tilanteessa, jossa vertailua aiempaan ei 

voida tehdä sekä siitä, millä yksityiskohtaisuudella suoritteiden taustalla olevia prosesseja olisi tarpeen 

käydä asetusten perustelumuistiossa läpi. Keskustelua jatketaan seuraavassa kokouksessa. 

 

6. Muut mahdolliset asiat 

Ei muita asioita. 

 

7. Kokouksen päättäminenPuheenjohtaja totesi, että 2.10. kokouksessa jatketaan keskustelua 

tarkennettujen suoritemaksujen esityksistä sekä maksuasetusten valmistelusta, ja hyväksytään 12.10. 

kuulemisen materiaalit. Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
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